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Zápis ze zasedání č. 16 
Akademického senátu Přírodovědecké fakulty MU 
ze dne 19. března 2001 

Program: 
(1) Schválení navrženého programu a potvrzení zápisu z minulého zasedání. 
(2) Příprava projednání výroční zprávy o činnosti fakulty, výroční zprávy o hospodaření  fakulty,  rozdělení 

finančních prostředků fakulty a kontroly jejich využívání. 
(3) Stav vnitřních předpisů a dalších vnitrofakultních norem. 
(4) Názory členů akademické obce fakulty a reakce senátu na jejich podněty. 
(5) Návrh na sloučení dvou stálých akademických pracovišť Chemické sekce. 
(6) Informace o ustanovení komise k přípravě jednání Akademického senátu MU o návrhu na jmenování 

rektora. 
(7) Návrh změny nápisu ve znaku fakulty. 

Usnesení: 
(1) Senát potvrdil zápis z minulého jednání bez připomínek.  
(2) Senát souhlasí s návrhem vedení fakulty na způsob realizace univerzitní směrnice Postupu rozpisu dotace 

ze státního rozpočtu v rámci fakulty.  
(3) Senát pověřuje ekonomickou komisi přípravou stanoviska senátu k návrhu rozdělení finančních prostředků, 

kontrole jejich využívání a k výroční zprávě o hospodaření.  
(4) Senát schválil všechny formální úpravy návrhů vnitřních předpisů předložené legislativní komisí Senátu 

MU.  
(5) Rozhodnutím senátu se slučují stálá sekční akademická pracoviště Katedra chemie životního prostředí a 

ekotoxikologie a Výzkumné centrum pro chemii životního prostředí a ekotoxikologii s účinností od 1. květ-
na 2001 do jednoho stálého sekčního akademického pracoviště Chemické sekce pod názvem Výzkumné 
centrum pro chemii životního prostředí a ekotoxikologii.  

(6) Senát postupuje akademické obci fakulty k diskusi a k vyjádření návrh na změnu nápisu ve znaku fakulty na 
„Scientia est potestas“.   

Ad 1. 
Senát  schválil  program zasedání a potvrdil zápis z minulého zasedání bez připomínek. 

Ad 2. 
Doc. Janyška, místopředseda Senátu MU, informoval o stavu projednávání rozpočtu MU, o výši dotace ze stát-
ního rozpočtu a o návrhu nového způsobu jejího rozdělení v rámci MU. Dne 2001-03-05 schválil Senát MU 
Postup rozpisu dotace na rok 2001. Nárůst financí oproti roku 2000 činí v oblasti vzdělávání 14% (tj. 81,5 mil. 
Kč). V oblasti tvůrčího výkonu, i přes nárůst 80%, získala MU vzhledem k celorepublikovému průměrnému 
nárůstu (150 %) o 1% méně financí než v roce 2000.  Rozdělení prostředků na jednotlivé fakulty MU bude pro-
váděno novým způsobem. Do centrálních zdrojů bude odváděno maximálně  35% dotace (režie školy – max. 
20%, rozvoj MU – max. 15%), přičemž výše konkrétních částek za jednotlivé fakulty bude závislá na počtu 
studentů, zaměstnanců, velikosti  plochy a výši odpisů. Podle informace doc. Janyšky činí meziroční nárůst MU 
126 mil. Kč (15%), nárůst PřF 18 mil. Kč. Na dubnovou schůzi Senátu MU je plánováno projednání a schválení 
rozpočtu.   
Děkan, doc. Slovák, poté informoval o návrhu rozdělení finančních prostředků v souhrnných číslech za fakultu  
jako celek a prezentací s grafy uvedl diskusi k návrhu pravidel. Nejdůležitějšími navrhovanými změnami jsou:  
a) zvýšení transparentnosti tvorby dílčího rozpočtu,  
b) vnitřní rozpočtování po sekcích (včetně mezd) s existencí stabilní části rozpočtu, kterou sekce dostanou vždy 
a části proměnlivé, která bude závislá na výkonech, 
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Zápis ze zasedání č. 16
Akademického senátu Přírodovědecké fakulty MU


ze dne 19. března 2001


Program:


(1) Schválení navrženého programu a potvrzení zápisu z minulého zasedání.


(2) Příprava projednání výroční zprávy o činnosti fakulty, výroční zprávy o hospodaření  fakulty,  rozdělení finančních prostředků fakulty a kontroly jejich využívání.


(3) Stav vnitřních předpisů a dalších vnitrofakultních norem.


(4) Názory členů akademické obce fakulty a reakce senátu na jejich podněty.


(5) Návrh na sloučení dvou stálých akademických pracovišť Chemické sekce.


(6) Informace o ustanovení komise k přípravě jednání Akademického senátu MU o návrhu na jmenování rektora.


(7) Návrh změny nápisu ve znaku fakulty.


Usnesení:


(1) Senát potvrdil zápis z minulého jednání bez připomínek. 


(2) Senát souhlasí s návrhem vedení fakulty na způsob realizace univerzitní směrnice Postupu rozpisu dotace ze státního rozpočtu v rámci fakulty. 


(3) Senát pověřuje ekonomickou komisi přípravou stanoviska senátu k návrhu rozdělení finančních prostředků, kontrole jejich využívání a k výroční zprávě o hospodaření. 


(4) Senát schválil všechny formální úpravy návrhů vnitřních předpisů předložené legislativní komisí Senátu MU. 


(5) Rozhodnutím senátu se slučují stálá sekční akademická pracoviště Katedra chemie životního prostředí a ekotoxikologie a Výzkumné centrum pro chemii životního prostředí a ekotoxikologii s účinností od 1. května 2001 do jednoho stálého sekčního akademického pracoviště Chemické sekce pod názvem Výzkumné centrum pro chemii životního prostředí a ekotoxikologii. 


(6) Senát postupuje akademické obci fakulty k diskusi a k vyjádření návrh na změnu nápisu ve znaku fakulty na „Scientia est potestas“.  


Ad 1.


Senát  schválil  program zasedání a potvrdil zápis z minulého zasedání bez připomínek.


Ad 2.


Doc. Janyška, místopředseda Senátu MU, informoval o stavu projednávání rozpočtu MU, o výši dotace ze státního rozpočtu a o návrhu nového způsobu jejího rozdělení v rámci MU. Dne 2001-03-05 schválil Senát MU Postup rozpisu dotace na rok 2001. Nárůst financí oproti roku 2000 činí v oblasti vzdělávání 14% (tj. 81,5 mil. Kč). V oblasti tvůrčího výkonu, i přes nárůst 80%, získala MU vzhledem k celorepublikovému průměrnému nárůstu (150 %) o 1% méně financí než v roce 2000.  Rozdělení prostředků na jednotlivé fakulty MU bude prováděno novým způsobem. Do centrálních zdrojů bude odváděno maximálně  35% dotace (režie školy – max. 20%, rozvoj MU – max. 15%), přičemž výše konkrétních částek za jednotlivé fakulty bude závislá na počtu studentů, zaměstnanců, velikosti  plochy a výši odpisů. Podle informace doc. Janyšky činí meziroční nárůst MU 126 mil. Kč (15%), nárůst PřF 18 mil. Kč. Na dubnovou schůzi Senátu MU je plánováno projednání a schválení rozpočtu.  


Děkan, doc. Slovák, poté informoval o návrhu rozdělení finančních prostředků v souhrnných číslech za fakultu  jako celek a prezentací s grafy uvedl diskusi k návrhu pravidel. Nejdůležitějšími navrhovanými změnami jsou: 


a) zvýšení transparentnosti tvorby dílčího rozpočtu, 


b) vnitřní rozpočtování po sekcích (včetně mezd) s existencí stabilní části rozpočtu, kterou sekce dostanou vždy a části proměnlivé, která bude závislá na výkonech,


c) výše centralizovaných výdajů (režie fakulty) by měla být stanovena na základě jednání děkana fakulty a vedoucích jednotlivých sekcí (odhad: centralizované výdaje 25%, sekce 75%).


Základní pravidla pro cílový stav by měla být stanovena v dubnu 2001, od roku 2002 by měla postupně nabývat účinnosti. Senát souhlasil s návrhem vedení fakulty na způsob realizace univerzitní směrnice Postupu rozpisu dotace ze státního rozpočtu v rámci fakulty.


Děkan dále seznámil senát s přehledem výše průměrných platů pracovníků MU za rok 2000. Bylo konstatováno, že na PřF MU existuje oproti jiným fakultám značná disproporce mezi platy docentů a profesorů.


Tajemnice fakulty informovala senát o návrhu výše poměrných částek pro pokrytí režijních nákladů fakulty, kterou složky fakulty a její pracovníci povinně odvádí z výnosů z doplňkové činnosti a z prostředků přidělených na projekty řešené v rámci fakulty: výše odvodu má zůstat stejná jako v minulém roce.


Předseda ekonomické komise senátu dr. Munzar referoval o postupu práce komise při přípravě rozdělení finančních prostředků a kontrole jejich využívání a sdělil děkanovi stanovisko komise k některým aspektům návrhu pravidel a konkrétních položek návrhu dílčího rozpočtu. Senát pověřil ekonomickou komisi přípravou stanoviska senátu k návrhu rozdělení finančních prostředků, kontrole jejich využívání a k výroční zprávě o hospodaření. 


Důvodem projednání tohoto bodu na dvou zasedáních senátu je zejména skutečnost, že vedení fakulty připravuje podstatné změny v systému rozdělování prostředků fakulty, což vyžaduje diskusi v akademické obci fakulty.


Ad 3.


Senát projednal stav vnitřních předpisů a dalších vnitrofakultních norem. Dne 01-03-16 se předseda senátu zúčastnil jednání legislativní komise Senátu MU ve věci připomínek komise k návrhům úpravy čtyř vnitřních předpisů fakulty:  Disciplinární řád pro studenty (návrh schválen 11. prosince 2000), Volební a jednací řád akademického senátu fakulty (návrh schválen 8. ledna 2001), Jednací řád vědecké rady fakulty (návrh schválen 8. ledna 2000) a Stipendijní řád fakulty (návrh schválen 19. února 2001).  Senát fakulty projednal a schválil následující změny respektující připomínky vznesené komisí:


1. Ke všem návrhům: Formálně provést jako zrušení starého předpisu a schválení předpisu nového. 


2. K Disciplinárnímu řádu pro studenty nebylo dalších připomínek. 


3. K Volebnímu a jednacímu řádu akademického senátu fakulty: spojit odstavce 3, 4, 5 a 6 čl. 1 do odstavce jednoho a vypustit písm. e) v čl. 7 odst. 3 (postupné zrušení rady senátu, vide infra).


4. K Jednacímu řádu vědecké rady fakulty: přesun odst. 7 čl. 2 do čl. 3 jako odst. 7.


5. Stipendijní řád fakulty:  odst. 3 čl. 1 přesunout do čl. 3 jako odst. 2 (a provést přečíslování obou článků). 


Legislativní komise Senátu MU doporučila zvážit zrušení rady senátu. To znamená vypustit písm. e) v čl. 7 odst. 3 Volebního a jednacího řádu akademického senátu fakulty a později při novelizaci vypustit odst. 7 a 8 v čl. 15 Statutu fakulty. Návrhy těchto čtyř vnitřních předpisů budou projednány Senátem MU 2001-03-26.


Z vnitřních předpisů fakulty není ukončeno projednávání pouze v případě předpisu Pravidla a podmínky přijímacího řízení. Návrh znění je připraven v paragrafovém znění, s nímž byl senát seznámen na 15. zasedání, a jeho projednání bude ukončeno po březnovém zasedání Vědecké rady. Dále uvedl předseda senátu přehled opatření děkana, která v návaznosti na Statut fakulty mají být vydána a záležitostí, které podle statutu mají být upraveny opatřením děkana (vždy uvedeno odkazem na Statut fakulty nebo jiný vnitřní předpis):


a) čl. 4 odst. 3: používání kulatého razítka se státním znakem;


b) čl. 6 odst. 5: Pravidla a podmínky uskutečňování celoživotního vzdělávání (schvaluje senát);


c) čl. 16 odst. 11 (též  čl. 4/1/d Stip. řádu a  čl. 3/1/d návrhu Stip. řádu): statut Ceny děkana a sekce;


d) čl. 27 odst. 7: Organizační řád děkanátu;


e) čl. 28 odst. 4: organizační řády účelových pracovišť fakulty;


f) čl. 42 odst. 8: Pravidla rozdělování finančních prostředků (schvaluje senát);


g) čl. 8 odst. 2 Rigorózního řádu: „Náklady rigorózního řízení a náklady spojené se slavnostním předáním diplomu hradí uchazeč. Výši úhrady stanoví každoročně děkan na základě aktuální kalkulace.“;


h) čl. 3 odst. 3 návrhu nového Stipendijního řádu fakulty: „Náležitosti a podmínky ve věci přiznání stipendia podle čl. 8 odst. 1 může děkan upravit na jím stanovenou dobu svým opatřením.“


Poznámka: Opatření děkana č. 5/2000 z 24. července 2000 je již neúčinné, je možno ho odebrat z Dokumentového serveru IS MU.


Ad 4.


Členové akademické obce fakulty se na senátory neobrací ve věcech projednávaných senátem často. V některých případech jsou jejich názory prezentovány velmi obecně. Na e-adresu senátu senat@sci.muni.cz došly v tomto funkčním období jen ojedinělé připomínky. Nyní jsou možnosti kontaktu se senátem rozšířeny o skupinu novinek cz.muni.sci.senat na serveru MU news.muni.cz. Senát společně s vedením fakulty vyzývá zaměstnance a studenty fakulty ke konkrétním připomínkám především k brzké novelizaci důležitých fakultních vnitřních předpisů Studijního a zkušebního řádu a předpisu Výuka a tvorba studijních programů. Aktuálním tématem je též návrh pravidel rozdělování finančních prostředků. Některé členy akademické obce by mohl zaujmout i návrh na změnu nápisu ve znaku fakulty, který senát předkládá k diskusi a vyjádření široké fakultní veřejnosti (vide infra).


Ad 5.


Děkan fakulty předložil a doporučil senátu ke schválení návrh rady Chemické sekce na sloučení stálých sekčních akademických pracovišť Katedry chemie životního prostředí a ekotoxikologie a Výzkumného centra pro chemii životního prostředí a ekotoxikologii s účinností od 2001-05-01 do jednoho stálého sekčního akademického pracoviště Chemické sekce pod názvem Výzkumné centrum pro chemii životního prostředí a ekotoxikologii (Research Centre for Environmental Chemistry and Ecotoxicology). Sloučené pracoviště by mělo plnit veškeré pracovní úkoly obou dřívějších složek, přičemž akademičtí a ostatní pracovníci dřívější katedry budou z hlediska pracovněprávních vztahů příslušet ke sloučenému pracovišti. Děkan zodpověděl dotazy senátorů vznesené k návrhu. Ve funkci vedoucího pracoviště bude pokračovat prof. I. Holoubek. Předseda senátu upozornil na to, že pracovníci RECETOX, kteří současně vykonávají činnost v s.r.o. Tocoen jsou povinni podle čl. 9 odst. 4 písm. c) Statutu fakulty oddělovat důsledně a zřetelně svou akademickou činnost od činnosti podnikatelské, což na Internetové stránce RECETOX není dodrženo.


Senát děkanův návrh na sloučení pracovišť počtem 16 hlasů jej schválil.


Ad 6.


Senátor K. Kubíček informoval o ustavení komise Senátu MU  k přípravě jednání o návrhu na jmenování rektora. Komise pracuje ve složení: J. Skřivan ( FI), J. Vaculík ( PgF), J. Wechsler ( LF). L.Jemelka ( PrF), M. Horáková ( FF), J. Winkler (ESF - předseda), K. Kubíček ( PřF), J. Nantl (FSS). Volební kalendář byl předběžně stanoven takto: 13. 4. termín pro předkládání návrhů kandidátů na funkci rektora; 17. 4. představení kandidátů;  4. 5. se Senát MU bude usnášet o návrhu na jmenování rektora.


Ad 7.


Senát se seznámil s návrhem změny nápisu ve znaku fakulty, který podal prof. Miloslav Jiříček (včetně etymologického rozboru).


Čl. 4 odst. 1 Statutu fakulty zní: „Ve znaku Fakulty je zobrazena dvojitá šroubovice ve tvaru písmene Y symbolizující představu o replikaci DNA. Kruhový znak je opatřen nápisem SCIENTIA EST POTENTIA tvořícím vnitřní kružnici a ...“


Pan profesor Jiříček uvedl přesvědčivé důvody pro změnu nápisu z


„SCIENTIA EST POTENTIA“ na „SCIENTIA EST POTESTAS“. 


Jeho argumentace proti „potentia“ je založena na věrném znění původního výroku (F. Bacon) a na těžko přijatelné možnosti interpretovat význam termínu „potentia“ ve smyslu (m.j.) samovláda/krutovláda. 


Senát rozhodl předložit návrh změny nápisu k vyjádření akademické obci fakulty s tím, že na dalším zasedání rozhodne o změně včetně návrhu data, k němuž má být realizována.


prezence: 


z 28 senátorů přítomno 23 (13/15 KAP, 10/13 KS):


komora akademických pracovníků: 


RNDr. Petr Bureš, Ph.D., doc. RNDr. Zuzana Došlá, CSc., ing. Jiří Faimon, Dr., RNDr. Vladimír Herber, CSc., doc. ing. Šárka Hladilová, CSc., doc. RNDr. Pavel Kubáček, CSc., doc. ing. Martin Mandl, CSc., Mgr. Dominik Munzar, Dr., doc. RNDr. Zdeněk Ondráček, CSc., RNDr. Jan Osička, CSc., RNDr. Zdeněk Pospíšil, Dr., doc. RNDr. Libuše Trnková, CSc., Doc. RNDr. David Trunec, CSc.


komora studentů:

Erik Caha, Ondřej Caha, Karel Kubíček, Pavel Kučera, Petr Mazanec,  Marta Monincová, Ivo Papoušek, Ladislav Polák, Lenka Šindlerová, Sylvie Tomanová

omluveni:
RNDr. Zdeněk Řehák, Ph.D., Petr Vašina, RNDr. Martin Vácha, Ph.D.


hosté: 


Doc. RNDr. Josef Janyška, CSc., Ing. Hana Michlíčková, doc. RNDr. J. Slovák, DrSc.


zasedání řídil: Kubáček


zapsaly: Trnková, Hladilová


MASARYKOVA UNIVERZITA V BRNĚ


Přírodovědecká fakulta 
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c) výše centralizovaných výdajů (režie fakulty) by měla být stanovena na základě jednání děkana fakulty a ve-
doucích jednotlivých sekcí (odhad: centralizované výdaje 25%, sekce 75%). 
Základní pravidla pro cílový stav by měla být stanovena v dubnu 2001, od roku 2002 by měla postupně nabývat 
účinnosti. Senát souhlasil s návrhem vedení fakulty na způsob realizace univerzitní směrnice Postupu rozpisu 
dotace ze státního rozpočtu v rámci fakulty. 
Děkan dále seznámil senát s přehledem výše průměrných platů pracovníků MU za rok 2000. Bylo konstatováno, 
že na PřF MU existuje oproti jiným fakultám značná disproporce mezi platy docentů a profesorů. 
Tajemnice fakulty informovala senát o návrhu výše poměrných částek pro pokrytí režijních nákladů fakulty, 
kterou složky fakulty a její pracovníci povinně odvádí z výnosů z doplňkové činnosti a z prostředků přidělených 
na projekty řešené v rámci fakulty: výše odvodu má zůstat stejná jako v minulém roce. 
Předseda ekonomické komise senátu dr. Munzar referoval o postupu práce komise při přípravě rozdělení finanč-
ních prostředků a kontrole jejich využívání a sdělil děkanovi stanovisko komise k některým aspektům návrhu 
pravidel a konkrétních položek návrhu dílčího rozpočtu. Senát pověřil ekonomickou komisi přípravou stanoviska 
senátu k návrhu rozdělení finančních prostředků, kontrole jejich využívání a k výroční zprávě o hospodaření.  
Důvodem projednání tohoto bodu na dvou zasedáních senátu je zejména skutečnost, že vedení fakulty připravuje 
podstatné změny v systému rozdělování prostředků fakulty, což vyžaduje diskusi v akademické obci fakulty. 

Ad 3. 
Senát projednal stav vnitřních předpisů a dalších vnitrofakultních norem. Dne 01-03-16 se předseda senátu zú-
častnil jednání legislativní komise Senátu MU ve věci připomínek komise k návrhům úpravy čtyř vnitřních 
předpisů fakulty:  Disciplinární řád pro studenty (návrh schválen 11. prosince 2000), Volební a jednací řád aka-
demického senátu fakulty (návrh schválen 8. ledna 2001), Jednací řád vědecké rady fakulty (návrh schválen 8. 
ledna 2000) a Stipendijní řád fakulty (návrh schválen 19. února 2001).  Senát fakulty projednal a schválil násle-
dující změny respektující připomínky vznesené komisí: 
1. Ke všem návrhům: Formálně provést jako zrušení starého předpisu a schválení předpisu nového.  
2. K Disciplinárnímu řádu pro studenty nebylo dalších připomínek.  
3. K Volebnímu a jednacímu řádu akademického senátu fakulty: spojit odstavce 3, 4, 5 a 6 čl. 1 do odstavce 

jednoho a vypustit písm. e) v čl. 7 odst. 3 (postupné zrušení rady senátu, vide infra). 
4. K Jednacímu řádu vědecké rady fakulty: přesun odst. 7 čl. 2 do čl. 3 jako odst. 7. 
5. Stipendijní řád fakulty:  odst. 3 čl. 1 přesunout do čl. 3 jako odst. 2 (a provést přečíslování obou článků).  
Legislativní komise Senátu MU doporučila zvážit zrušení rady senátu. To znamená vypustit písm. e) v čl. 7 
odst. 3 Volebního a jednacího řádu akademického senátu fakulty a později při novelizaci vypustit odst. 7 a 8 v čl. 
15 Statutu fakulty. Návrhy těchto čtyř vnitřních předpisů budou projednány Senátem MU 2001-03-26. 
Z vnitřních předpisů fakulty není ukončeno projednávání pouze v případě předpisu Pravidla a podmínky přijíma-
cího řízení. Návrh znění je připraven v paragrafovém znění, s nímž byl senát seznámen na 15. zasedání, a jeho 
projednání bude ukončeno po březnovém zasedání Vědecké rady. Dále uvedl předseda senátu přehled opatření 
děkana, která v návaznosti na Statut fakulty mají být vydána a záležitostí, které podle statutu mají být upraveny 
opatřením děkana (vždy uvedeno odkazem na Statut fakulty nebo jiný vnitřní předpis): 
a) čl. 4 odst. 3: používání kulatého razítka se státním znakem; 
b) čl. 6 odst. 5: Pravidla a podmínky uskutečňování celoživotního vzdělávání (schvaluje senát); 
c) čl. 16 odst. 11 (též  čl. 4/1/d Stip. řádu a  čl. 3/1/d návrhu Stip. řádu): statut Ceny děkana a sekce; 
d) čl. 27 odst. 7: Organizační řád děkanátu; 
e) čl. 28 odst. 4: organizační řády účelových pracovišť fakulty; 
f) čl. 42 odst. 8: Pravidla rozdělování finančních prostředků (schvaluje senát); 
g) čl. 8 odst. 2 Rigorózního řádu: „Náklady rigorózního řízení a náklady spojené se slavnostním předáním 

diplomu hradí uchazeč. Výši úhrady stanoví každoročně děkan na základě aktuální kalkulace.“; 
h) čl. 3 odst. 3 návrhu nového Stipendijního řádu fakulty: „Náležitosti a podmínky ve věci přiznání stipendia 

podle čl. 8 odst. 1 může děkan upravit na jím stanovenou dobu svým opatřením.“ 
Poznámka: Opatření děkana č. 5/2000 z 24. července 2000 je již neúčinné, je možno ho odebrat z Dokumento-
vého serveru IS MU. 

Ad 4. 
Členové akademické obce fakulty se na senátory neobrací ve věcech projednávaných senátem často. V některých 
případech jsou jejich názory prezentovány velmi obecně. Na e-adresu senátu senat@sci.muni.cz došly v 
tomto funkčním období jen ojedinělé připomínky. Nyní jsou možnosti kontaktu se senátem rozšířeny o skupinu 
novinek cz.muni.sci.senat na serveru MU news.muni.cz. Senát společně s vedením fakulty vy-
zývá zaměstnance a studenty fakulty ke konkrétním připomínkám především k brzké novelizaci důležitých fa-
kultních vnitřních předpisů Studijního a zkušebního řádu a předpisu Výuka a tvorba studijních programů. Aktu-
álním tématem je též návrh pravidel rozdělování finančních prostředků. Některé členy akademické obce by mohl 
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zaujmout i návrh na změnu nápisu ve znaku fakulty, který senát předkládá k diskusi a vyjádření široké fakultní 
veřejnosti (vide infra). 

Ad 5. 
Děkan fakulty předložil a doporučil senátu ke schválení návrh rady Chemické sekce na sloučení stálých sekčních 
akademických pracovišť Katedry chemie životního prostředí a ekotoxikologie a Výzkumného centra pro chemii 
životního prostředí a ekotoxikologii s účinností od 2001-05-01 do jednoho stálého sekčního akademického pra-
coviště Chemické sekce pod názvem Výzkumné centrum pro chemii životního prostředí a ekotoxikologii (Re-
search Centre for Environmental Chemistry and Ecotoxicology). Sloučené pracoviště by mělo plnit veškeré 
pracovní úkoly obou dřívějších složek, přičemž akademičtí a ostatní pracovníci dřívější katedry budou z hlediska 
pracovněprávních vztahů příslušet ke sloučenému pracovišti. Děkan zodpověděl dotazy senátorů vznesené k 
návrhu. Ve funkci vedoucího pracoviště bude pokračovat prof. I. Holoubek. Předseda senátu upozornil na to, že 
pracovníci RECETOX, kteří současně vykonávají činnost v s.r.o. Tocoen jsou povinni podle čl. 9 odst. 4 písm. 
c) Statutu fakulty oddělovat důsledně a zřetelně svou akademickou činnost od činnosti podnikatelské, což na 
Internetové stránce RECETOX není dodrženo. 
Senát děkanův návrh na sloučení pracovišť počtem 16 hlasů jej schválil. 

Ad 6. 
Senátor K. Kubíček informoval o ustavení komise Senátu MU  k přípravě jednání o návrhu na jmenování rekto-
ra. Komise pracuje ve složení: J. Skřivan ( FI), J. Vaculík ( PgF), J. Wechsler ( LF). L.Jemelka ( PrF), M. Horá-
ková ( FF), J. Winkler (ESF - předseda), K. Kubíček ( PřF), J. Nantl (FSS). Volební kalendář byl předběžně 
stanoven takto: 13. 4. termín pro předkládání návrhů kandidátů na funkci rektora; 17. 4. představení kandidátů;  
4. 5. se Senát MU bude usnášet o návrhu na jmenování rektora. 

Ad 7. 
Senát se seznámil s návrhem změny nápisu ve znaku fakulty, který podal prof. Miloslav Jiříček (včetně 
etymologického rozboru). 
Čl. 4 odst. 1 Statutu fakulty zní: „Ve znaku Fakulty je zobrazena dvojitá šroubovice ve tvaru písmene Y symbo-
lizující představu o replikaci DNA. Kruhový znak je opatřen nápisem SCIENTIA EST POTENTIA tvořícím 
vnitřní kružnici a ...“ 
Pan profesor Jiříček uvedl přesvědčivé důvody pro změnu nápisu z 
„SCIENTIA EST POTENTIA“ na „SCIENTIA EST POTESTAS“.  
Jeho argumentace proti „potentia“ je založena na věrném znění původního výroku (F. Bacon) a na těžko přijatel-
né možnosti interpretovat význam termínu „potentia“ ve smyslu (m.j.) samovláda/krutovláda.  
Senát rozhodl předložit návrh změny nápisu k vyjádření akademické obci fakulty s tím, že na dalším zasedání 
rozhodne o změně včetně návrhu data, k němuž má být realizována. 

prezence:  
z 28 senátorů přítomno 23 (13/15 KAP, 10/13 KS): 
 
komora akademických pracovníků:  
RNDr. Petr Bureš, Ph.D., doc. RNDr. Zuzana Došlá, CSc., ing. Jiří Faimon, Dr., RNDr. Vladimír Herber, CSc., 
doc. ing. Šárka Hladilová, CSc., doc. RNDr. Pavel Kubáček, CSc., doc. ing. Martin Mandl, CSc., Mgr. Dominik 
Munzar, Dr., doc. RNDr. Zdeněk Ondráček, CSc., RNDr. Jan Osička, CSc., RNDr. Zdeněk Pospíšil, Dr., doc. 
RNDr. Libuše Trnková, CSc., Doc. RNDr. David Trunec, CSc. 
 
komora studentů: 
Erik Caha, Ondřej Caha, Karel Kubíček, Pavel Kučera, Petr Mazanec,  Marta Monincová, Ivo Papoušek, Ladi-
slav Polák, Lenka Šindlerová, Sylvie Tomanová 
 
omluveni: 
RNDr. Zdeněk Řehák, Ph.D., Petr Vašina, RNDr. Martin Vácha, Ph.D. 
 
hosté:  
Doc. RNDr. Josef Janyška, CSc., Ing. Hana Michlíčková, doc. RNDr. J. Slovák, DrSc. 
 
zasedání řídil: Kubáček 
zapsaly: Trnková, Hladilová 
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